
P R O T O K Ó Ł  Nr  XXXIV/2013

z  SESJI  RADY  POWIATU  SKARŻYSKIEGO

odbytej 19 marca 2013r.

Miejsce odbycia sesji – Sala Herbowa Starostwa Powiatowego w 
Skarżysku-Kamiennej ul. Konarskiego 20

Godzina rozpoczęcia obrad - 1500

W sesji udział wzięli:

- Starosta  –  Michał  Jędrys  i  Wicestarosta  Powiatu  Skarżyskiego  – 
Waldemar Mazur, 

- Członkowie  Zarządu  Powiatu  –  Stanisław  Dymarczyk,  Zenon 
Nowakowski i Katarzyna Bilska, 

- Sekretarz i Skarbnik Powiatu Skarżyskiego, 

- Radni Powiatu Skarżyskiego,

- przedstawiciele lokalnych mediów.

Lista obecności radnych biorących udział w sesji oraz gości – w załączeniu.

Sesję  Rady  Powiatu  Skarżyskiego  protokołowała:  Joanna  Wężyk  – 
Kierownik Biura Rady Powiatu.

STRESZCZENIE   POSIEDZENIA

Ad.pkt.1 Otwarcie sesji

XXXIV  w  kadencji  Sesję  Rady  Powiatu  Skarżyskiego  otworzył 
Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego - Pan Eugeniusz Cichoń.  

Następnie  powitał  gości, członków Zarządu  Powiatu,  Radnych  Powiatu 
Skarżyskiego oraz wszystkich biorących udział w Sesji. 

Na  wstępie  poinformował,  że  sesja  zgodnie  z  art.  15  ust.7  ustawy  
o samorządzie powiatowym, została zwołana na wniosek ¼ ustawowego składu 
rady. Dodał, że Zarząd Powiatu również złożył wniosek o zwołanie Sesji w tym 
samym temacie. Potwierdzenie tej informacji Radni otrzymali w materiałach na 
Sesję w wersji elektronicznej. 
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Ad.pkt.2 Stwierdzenie kworum.

Przewodniczący  Rady  –  Pan  Eugeniusz  Cichoń  poinformował 
zebranych,  że  w  dzisiejszej  sesji  uczestniczy  17  radnych  co  stanowi  81  % 
ogólnego składu Rady. Przewodniczący Rady wskazał, że Sekretarzem obrad 
zgodnie z porządkiem alfabetycznym będzie  Radna Karolina Wąsowska.

Ad.pkt.3 Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady -  Eugeniusz Cichoń poinformował, że Państwo 
Radni wraz z zawiadomieniem o dzisiejszej Sesji  otrzymali projekt porządku 
obrad.

Zapytał,  czy do przedstawionego projektu porządku XXXIV Sesji  Rady 
Powiatu Radni, lub członkowie Zarządu Powiatu zgłaszają uwagi lub wnioski. 

Ponieważ  nie  zgłoszono  żadnych  wniosków  Przewodniczący  Rady 
Eugeniusz Cichoń poddał pod głosowanie porządek obrad. 

Porządek XXXIV sesji Rady Powiatu Skarżyskiego został przyjęty 
jednogłośnie.

Ad.pkt.4   Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie:  

1)  uchylenia uchwały Nr 227/XXX/2012 Rady Powiatu Skarżyskiego 
z dnia 22 listopada 2012 roku w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół 
Transportowo-Mechatronicznych w Skarżysku-Kamiennej.

Radny Leszek Lepiarz w imieniu  grupy  radnych  przedstawił  projekt 
uchwały  dotyczący  uchylenia  uchwały  Nr  227/XXX/2012  Rady  Powiatu 
Skarżyskiego z dnia 22 listopada 2012 roku w sprawie rozwiązania Zespołu 
Szkół Transportowo-Mechatronicznych w Skarżysku-Kamiennej. 

Uzasadniając  wskazał,  że  22  listopada  2012  roku  Rada  Powiatu 
Skarżyskiego  przyjęła  uchwałę  Nr  227/XXX/2012  w  sprawie  rozwiązania 
Zespołu Szkół Transportowo-Mechatronicznych w Skarżysku-Kamiennej. Celem 
rozwiązania Zespołu była likwidacja szkół wchodzących w skład tego Zespołu, a 
więc  Technikum  Nr  6,  Zasadniczej  Szkoły  Zawodowej  Nr  4,  Technikum 
Uzupełniającego dla Dorosłych oraz Szkoły Policealnej  Nr 4.  Dnia 26 lutego 
2013  roku  Rada  Powiatu  nie  wyraziła  zgody  na  likwidację  w.w.  szkół,  tym 
samym opowiedziała  się  za  ich  dalszym  funkcjonowaniem w  niezmienionej 
formie.  W  związku  z  powyższym  niezbędne  jest  uchylenie  uchwały  Nr 
227/XXX/2012  w  sprawie  rozwiązania  Zespołu  Szkół  Transportowo-
Mechatronicznych. 

Dodał,  że  treść  projektu  uchwały  w  tej  sprawie  przedstawionej  przez 
Zarząd Powiatu jest zbieżna z treścią uchwały radnych. Jedyną różnicą jest 
zapis  w  podstawie  prawnej  gdzie  w  projekcie  uchwały  zarządu  nie  jest 
przytoczony zapis  art. 12 pkt. 8 lit. i ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 
samorządzie powiatowym. Oznajmij, że podobne uchwały z tym zapisem były 
podejmowane  w  innych  powiatach  m.in.:  pszczyńskim,  zgorzeleckim, 
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jarosławskim, dębickim, żywieckim, a także w Kraśniku. 
Oświadczył, że grupa radnych inicjująca podjęcie niniejszej uchwały nie 

upiera  się,  aby  artykuł  12  pkt.  8  lit.  i  ustawy  o  samorządzie  powiatowym 
pozostał.  Jeżeli  radca  prawny  wypowie  się,  że  jest  to  błędnie  przytoczony 
przepis to wówczas dokonamy stosownych zmian. Dlatego tez poprosił o opinię 
panią Jadwigę Samek – Radcę Prawnego.

Radca Prawny – Jadwiga Samek przytoczyła art.  7 Konstytucji  RP, 
który mówi: „Organy adm. publicznej powinny działać w granicach prawa i na 
podstawie przepisów prawa” oraz art. 62 ust. 5 ustawy o systemie oświaty 
brzmiący „Organ prowadzący zespół szkół lub placówek albo szkół i placówek 
może wyłączyć z zespołu niektóre szkoły lub placówki, włączyć do zespołu inne 
szkoły  lub  placówki,  a  także  może  rozwiązać  zespół”.  W  tejże  ustawie
o systemie oświaty znajduje się art. 5c, który mówi, że „W przypadku szkół  
i placówek prowadzonych przez jednostki samorządu terytorialnego zadania  
i kompetencje organu prowadzącego ….... wykonuje odpowiednio rada gminy, 
rada  powiatu,  sejmik  województwa”.  W  podstawie  prawnej  uchwały
o rozwiązanie ZSTM przywołany był art 62 ust. 5 w związku z art. 5c pkt. 1, 
gdzie wyraźnie jest zakreślona kompetencja rady do podejmowania decyzji  
w tym zakresie. 

Przywołanie dodatkowo kompetencji rady wynikających z innych ustaw, 
w  tym  przypadku  uważa  za  zbędne.  Dodała,  że  jeżeli  powołujemy  się  na 
ustawę o samorządzie powiatowym to właściwszym byłoby przywołanie art. 12 
pkt.11 tejże ustawy. W jej przekonaniu takie przepisy jakie stanowiły podstawę 
do podjęcia uchwały, takie same powinny być przywołane przy jej uchylaniu.  

Przewodniczący Rady - Eugeniusz Cichoń  w związku z powyższym 
zapytał wnioskodawców czy będą wprowadzać zmieniany. 

Radny Leszek Lepiarz  oświadczył, że nie usłyszał od pani Samek aby 
podstawa  prawna  uchwały  była  błędna.  Dlatego  też  w  imieniu  radnych- 
wnioskodawców wskazał,  że  pozostają  przy  przedstawionym projekcie  i  nie 
wprowadzają żadnych zmian. 

Radna Bożena Bętkowska – wyraziła zdanie, że po przyjęciu uchwały 
w sprawie rozwiązania ZSTM, Rada Powiatu zatacza koło i wracamy do sytuacji 
z  listopada  2012  roku.  Z  tego  wynika,  że  argumenty  przedstawiane  przez 
Zarząd min. o sytuacji demograficznej, na którą nie mamy żadnego wpływu 
oraz  warunkach  ekonomicznych,  nie  przekonały  większości  radnych.  Jej 
zdaniem,  taka  decyzja  spowoduje  stopniowe  pogarszanie  warunków  nauki. 
Ponadto propozycje Zarządu minimalizowały szkody jakie poniosą pracownicy 
ZSTM, nie wyrządzały szkody uczniom, a dawały nadzieję na nowe miejsca 
pracy. Media po lutowej sesji ogłosiły sukces przeciwników likwidacji ZSTM, w 
jej przekonaniu nie jest to zwycięstwo nauczycieli, uczniów tylko pani dyrektor. 
Z całą odpowiedzialności oświadczyła, że jest to pyrrusowe zwycięstwo. 

Starosta  Powiatu  –  Michał  Jędrys  Zarząd  przygotował  propozycje 
zmian  w  oświacie,  poprzez  likwidację  ZSTM  i  włączenia  placówki  do  ZST, 
zostało  podpisane  porozumienie  ze  związkami  zawodowymi,  które  dawało 
bardzo wiele nauczycielom. Decyzją rady nie udało się tego procesu zakończyć. 
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Poinformował,  że  w  ubiegłym  i  bieżącym  tygodniu  przedstawiciele  Zarządu 
wizytowali trzy szkoły techniczne – ZSTM, ZST i ZSSU. Wskazał, że słowa nie 
oddadzą tego co można zobaczyć na zdjęciach.     

Następnie Starosta pokazał prezentację ze zdjęciami z przeprowadzonej 
wizytacji ZSTM oraz rozpoczął pokaz zdjęć z ZSSU.

/zdjęcia na nośniku CD w załączeniu/ 

Członek  Zarządu  –  Zenon Nowakowski  –  przypomniał,  że  Zarząd 
poprzedniej kadencji,  proponował likwidację TZN (projekt tej uchwały został 
zdjęty z porządku obrad). Dzisiaj osoby z tamtego Zarządu bronią tej placówki. 
Wówczas dyrektor Sosińska roztaczała nad wszystkimi argumenty, aby dać tej 
placówce szansę na rozwój. Szansą na rozwój miało być: wspaniałe zaplecze, 
przestronne sale i pracownie, doskonała lokalizacja, doskonała kadra, bliskość 
Zakałów Metalowych. Szansę placówka dostała Zarząd zaproponował, a Rada 
przyjęła  połączenie  Technicznych  Zakładów  Naukowych  i  Zespołu  Szkół 
Kolejowych. Po połączeniu w Zespole Szkół Transportowo-Mechatronicznych w 
roku 2009 było - 23 oddziały z liczbą uczniów 570,  dzisiaj po 4 latach mamy 
302 uczniów i 12 oddziałów. Od 1 września 2013, przy najlepszych sondażach, 
będzie 10 oddziałów z liczbą uczniów ok. 250. Przypomniał, że pierwszy krok 
do  likwidacji  szkoły  uczynił  poseł  Bętkowski,  ówczesny  Starosta, 
wyprowadzeniem w 2002 roku warsztatów szkolnych, na bazie których zostało 
utworzone Centrum Kształcenia Praktycznego. 
Kończąc poprosił radnych, aby podali chociaż jeden argument przemawiający 
za  rozwojem  tej  szkoły.  Wyraził  zdanie,  że  utrzymanie  tej  szkoły  jest  złą 
decyzją. Poseł przekonując kiedyś aby pozostawić TZN używał argumentów, że 
nie wolno tego ruszyć bo znajduje się tam „matecznik PiS-u”.

Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę panu Zenonowi Nowakowskiemu.  

Radna Katarzyna Bilska – przedstawiła  osobiste  odczucia  na  temat 
całej  sytuacji.  Stwierdziła,  że  poważni  radni  powiatu  w  listopadzie  przyjęli 
uchwałę o zamiarze likwidacji,  a  tym samym rozpoczęła  się cała  procedura 
związana  z  likwidacją,  następnie  w  lutym  radni  wycofali  się  z  podjętej 
wcześniej  decyzji.  Dzisiaj  będziemy  uchylali  uchwałę  z  listopada,  zachodzi 
pytanie, po co tę uchwałę w takiej sytuacji przyjmowaliśmy. Na sesji lutowej 
pani dyrektor ZSTM poinformowała, że szkoła nie wymaga remontu. Natomiast 
na jednym z ostatnich Zarządów było pismo szkoły z zapotrzebowaniem na 
remonty na kwotę 150 tys zł i są to zalecenia SANEPID-u, których wykonalność 
jest do sierpnia 2013 roku. 27 lutego Zarząd zatwierdził wszystkie kierunki, o 
które wnioskowała pani dyrektor na nowy rok szkolny. Natomiast w Tygodniu 
Skarżyskim 4.03 ukazał się artykuł, w którym pani dyrektor ZSTM wypowiada 
się tak:  „Boli  jednak to,  że nadal nie otrzymaliśmy ze Starostwa zgody na 
prowadzenie  naboru.  Jest  to  dla  mnie  krzywdzące  ponieważ  inne  szkoły 
podjęły już różne działania, a my wciąż mamy związane ręce”. 
Następnie  wskazała  dlaczego,  mimo  wszystko  w  tej  sytuacji,  powinniśmy 
wrócić do ZSTM.  Po pierwsze, przy tak dużych kosztach ponoszonych przez 
ZSTM, nie stać nas na dwóch dyrektorów - technikum i zawodówki, ponadto 
wyraziła  zdanie,  że   osoby,  które  cały  czas  przekonują  i  twierdzą,  że  jest 
szansa  na  wspaniałą  przyszłość  dla  tej  szkoły,  powinny  ponieść 
odpowiedzialność za te słowa i ludzi, którzy tam teraz pracują. 
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Radna Anna Leżańska – przypomniała sytuację jak było likwidowane 
Liceum  w  Bliżynie,  wówczas  Starosta  pan  Andrzej  Bętkowski  osobom 
walczącym o tę szkołę odpowiedział, „tradycja, tradycją ale koszty utrzymania 
w  przeliczeniu  na  jednego  ucznia  są  bardzo  wysokie,  tradycja,  tradycją,
a  ekonomia  rządzi  się  swoimi  prawami”.  Wyraziła  zdanie,  że  przy  ZSTM 
ekonomia już nie jest ważna, liceum w Bliżynie miało pecha, że nie pracował 
w nim pan Bętkowski. 

Kończąc stwierdziła, że w Skarżysku nigdy nie uda się nic zrobić dopóki 
będziemy ulegali naciskom. 

Radny Jerzy Żmijewski – przypomniał,  dlaczego Zarząd poprzedniej 
kadencji wycofał się z projektu uchwały o likwidacji TZN. To właśnie wówczas 
pracownicy tej szkoły, przy poparciu niektórych radnych, wchodzili z telewizją 
na posiedzenia komisji, były organizowane protesty i marsze, zatrzymywany 
był  ruch  na  trasie  42.  Wówczas  były  takie  sugestie  aby  za  wszelką  cenę 
storpedować tę uchwałę. 

Wyraził  zdanie,  że  zdjęcia  pokazane  przez  Starostę  powinny  być 
zaprezentowane  przed  sesją  gdzie  była  podejmowana  decyzja  o  likwidacji. 
Bałagan pokazany na zdjęciach świadczy o kierownictwie szkoły. Zachodzi tylko 
pytanie czy ktoś z zarządu przez dwa lata był w tej szkole. 

Jeżeli nie wrócimy do poprzedniej formy organizacyjnej czyli do ZSTM, 
wówczas będziemy mięli dwie niezależne szkoły. 
  

Radna Renata Bilska – przedstawiają swój punkt widzenia, stwierdziła, 
że próbę likwidacji  ZSTM odbiera jako złośliwe działanie.  Dzisiejsze zdjęcia  
w jej przekonaniu też miały na celu pokazanie szkoły w jak najgorszym świetle. 
Były one pomieszane, bowiem część pomieszczeń jest po byłym OBR i są one 
wyłączone  z  działalności  szkoły.  Zdjęcia  rzutują  w  nadzór  organu 
prowadzącego. W jej przekonaniu brak jest dobrej woli, co do tej szkoły. 

Przewodniczący Rady –  Eugeniusz Cichoń podzielił  zdanie radnego 
Jerzego Żmijewskiego, stwierdzając, że szkoda, że zdjęć tych nie zobaczyliśmy 
w listopadzie. Wyraził przekonanie, że zarówno za poprzedniego Zarządu jak i 
obecnie, podejmowane działania w obronie mają podtekst polityczny. 

Starosta  –  Michał  Jędrys –  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego 
Jerzego Żmijewskiego stwierdził, że prawdą jest, że poprzedni Zarząd wystąpił 
z projektem likwidacji TZN, a on sam był w grupie, która się temu sprzeciwiała, 
ale wówczas uległ informacjom, że ta szkoła ma szanse na rozwój i tą szansą 
miało  być  połączenie  z  Kolejówką.  Dzisiaj  sytuacja  się  odwróciła  i  dyrekcja 
próbuje  podjąć  te  same  kroki  co  wtedy,  tylko  w  tej  chwili  już  nie  ma co 
ratować, z 600 uczniów (z połączenia szkół) zostało 300. Wyraził zdanie, że 
zawsze można wrócić do pomysłu przedstawionego przez Zarząd, tym bardziej, 
że w bardzo wielu kwestiach powiela się z pomysłem przedstawionym przez 
poprzedni  Zarząd.  Odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnej  Renaty  Bilskiej 
poinformował, że wizytując szkołę rozpoczęli od ostatniego piętra sala po sali 
i  w  każdym  pomieszczeniu  zrobione  zostało  zdjęcie.  Dodał,  że  ani  on  ani 
członek  zarządu  Zenon  Nowakowski,  ani  Naczelnik  Edukacji,  nie  rozrzucał 
krzeseł,  nie  wrzucał  śmieci  i  gazet.  Jeszcze  raz  zaznaczył,  że  powiatowi 
potrzebny  jest  kolejny  dom dziecka,  bo  z  tego  tytułu  tracimy  ok.  1mln  zł 
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rocznie  ponieważ  musimy  płacić  za  dzieci  w  innych  powiatach,  powiatowi 
potrzebny jest  kolejny  dom pomocy społecznej  czy jakakolwiek  inna  forma 
pomocy społecznej, bo to są miejsca pracy dla naszych mieszkańców. 

Oświadczył,  że  zawsze  można  naprawić  to  co  się  stało  i  jeżeli  dziś  nie 
przyjmiemy tej uchwały to na kolejnej sesji wrócimy do uchwał likwidacyjnych, 
ponieważ można je podjąć do końca czerwca. Natomiast jeżeli rada przyjmie 
uchwałę zgłoszoną przez grupę radnych i zarząd, który również wyszedł z taką 
inicjatywą bo nie mogą funkcjonować dwie szkoły, wówczas szkoła będzie nadal 
funkcjonować jako ZSTM. 

Radny Jacek Jeżyk – przewrotność logiki jest nie do przyjęcia, jeżeli 
dwie  strony  zgłaszają  identyczny  wniosek,  to  mówienie  dzisiaj  radnym  
i  przekonywanie  aby  nie  głosowali  za  tym  projektem  jest  nie  zrozumiałe. 
Upublicznienie zdjęć ze szkoły spowoduje, że naboru do tej szkoły nie będzie. 

Ponieważ nie zgłoszono innych uwag ani wniosków Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało –  8 radnych 
Przeciw głosowało – 2 radnych
Wstrzymało się od głosu – 5 osób 

Uchwała  w  sprawie  :    uchylenia  uchwały  Nr  227/XXX/2012  Rady   
Powiatu  Skarżyskiego  z  dnia  22  listopada  2012  roku  w  sprawie 
rozwiązania  Zespołu  Szkół  Transportowo-Mechatronicznych  w 
Skarżysku-Kamiennej  ,    została  przyjęta    i  uzyskała  Nr   
256/XXXIV/  2013.  

Ad.pkt.5  Zamkniecie Sesji Rady Powiatu Skarżyskiego. 

Przewodniczący  Rady  –  Eugeniusz Cichoń, poprosił  o  powstanie
z miejsc  i zakończył obrady poprzez wygłoszenie formuły  "Zamykam XXXIV 
Sesję Rady Powiatu Skarżyskiego".

Godzina zakończenia obrad – 16.25

Protokołowała:

Joanna Wężyk  
                                Przewodniczący

                                Rady Powiatu Skarżyskiego 
            

                          EUGENIUSZ CICHOŃ
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